
 

 
 

 

Zápis z 2. zasedání AS FIM ze dne 20. 4. 2011 

Přítomni:  Pražák  Pavel,  Chaloupská  Pavlína,  Bureš  Vladimír,  Kacetl  Jaroslav,  Malý  Filip, 
Vejsadová Alena, Košťál Ondřej, Janák Petr  
Omluveni: Chyba Ladislav 
Hosté:  Janeček Václav, Poulová Petra, Kozel Tomáš, Šrámková Hana, Gavalcová Tatiana 
 
Program:  
1. Zahájení  
2. Výroční  zpráva  o  činnosti  FIM  UHK  za  rok  2010  (předkládá  doc.  Janeček,  děkan  FIM, 

a doc. Poulová, proděkanka FIM) 
3. Zpráva  o  plnění  aktualizace  Dlouhodobého  záměru  FIM  (předkládá  doc.  Janeček 

a doc. Poulová) 
4. Výroční  zpráva  o  hospodaření  FIM  UHK  za  rok  2010  (předkládá  doc.  Janeček 

a Ing. Šrámková, tajemnice FIM)  
5. Rozpočet FIM UHK pro rok 2011 (předkládá doc. Janeček a Ing. Šrámková) 
6. Studijní a zkušební řád UHK (předkládá Mgr. Kozel, proděkan FIM, RNDr. Pražák, předseda 

AS FIM) 
7. Různé 

 
Průběh zasedání: 
 
Bod č. 1: Zahájení 
 
Předseda AS  FIM přivítal přítomné  senátorky,  senátory  a hosty. Body programu 2.  zasedání 
byly schváleny v uvedeném pořadí a jednání bylo zahájeno.  
 
 
Bod č. 2: Výroční zpráva o činnosti FIM UHK za rok 2010 
 
Předseda  AS  FIM  RNDr.  Pražák  předal  slovo  doc.  Poulové,  která  z pověření  doc.  Janečka 
přednesla  hlavní  body  Výroční  zprávy.  Výroční  zpráva  FIM  vychází  z  Výroční  zprávy  UHK. 
Doc. Poulová stručně shrnula  jednotlivé body Výroční zprávy. Všichni přítomní měli podklady 
k dispozici již před zasedáním. Mimo jiné bylo uvedeno: 
⋅ Ve složení orgánů FIM nedošlo v roce 2010 k zásadním změnám.  

⋅ Vedoucí  Institutu  dalšího  vzdělávání  FIM  se  stala  Mgr.  Dagmar  El‐Hmoudová,  která 
od července 2010 ve funkci nahradila Ing. Jaroslavu Dittrichovou, Ph.D. 

⋅ V  roce  2010  získala  FIM  akreditaci  doktorského  studijního  programu  Aplikovaná 
informatika (P1802). 

⋅ Ke studiu na FIM UHK v akademickém roce 2010/2011 se přihlásilo celkem 3 937 uchazečů, 
k přijímacím zkouškám se dostavilo 2 629 zájemců. Přijato bylo 1 195 uchazečů a ke studiu 
se  zapsalo  934  studentů;  celkově  k  31.  10.  2010 měla  fakulta  2  465  studentů  včetně 
studentů na krátkodobých studijních pobytech.  



 

 
 

⋅ Na  fakultě  ukončilo  v  roce  2010  studium  celkem  533  absolventů,  studijní  neúspěšnost 
dosáhla hodnoty 15,6 %. 

⋅ V  rámci  celoživotního  vzdělávání  nabízela  FIM  UHK  v  roce  2010  39  kurzů,  do  kterých 
se zapsalo 773 účastníků. 

⋅ V roce  2010  úspěšně  završila  řízení  ke  jmenování  profesorkou  prof.  Milková,  úspěšně 
se habilitovaly  doc. Olševičová  a  doc.  Poulová  a  čtyři  pracovníci  dokončili  doktorandská 
studia (Mgr. Ing. Marešová, Ing. Svobodová, Mgr. Haviger, Mgr. Vaněk). 

⋅ Příslušné týmy řešily na fakultě celkem 8 standardních grantů GAČR, 6 grantů FRVŠ. 

⋅ Úspěšně pokračovalo řešení projektu ICT 215387 VitalMind (7. rámcový program Evropské 
unie), tým pracovníků FIM se zapojil do řešení mezinárodního projektu E‐PLOT: Persuasive 
Learning Objects and Technologies. 

⋅ V rámci  Evropského  sociálního  fondu  –  Operačního  programu  Vzdělávání 
pro konkurenceschopnost bylo v r. 2010 řešeno 5 projektů, z toho 2 vlastní a 3 partnerské.  

⋅ Internacionalizace  studia  probíhala  zapojením  do  projektu  VitalMind,  projektu  E‐PLOT 
a programu  LLP/ERASMUS; výměnných  studijních pobytů na  tchaj‐wanských univerzitách 
se  zúčastnilo  19  studentů  FIM,  na  FIM  studovalo  20  studentů  z  Tchaj‐wanu;  2  studenti 
vycestovali do Thajska a 4 studenti se účastnili studijních pobytů ve Vermontu a v Texasu 
v USA. 

⋅ Na FIM UHK  je akreditováno celkem 6 studijních programů v anglickém  jazyce, v průběhu 
roku 2010 studovalo studijní programy v anglickém jazyce celkem 46 studentů. 

⋅ Fakulta  se  podílela  na  organizaci  řady  odborných  konferencí  a  seminářů  (Hradecké 
ekonomické dny 2010, eLearning 2010, Dobrá praxe v udržitelnosti cestovního ruchu 2010 
apod.), pro studenty byly organizovány tradiční akce „Vítejte na FIMu“ či „Modrá fakulta, 
správná volba“. 

RNDr. Pražák poděkoval doc. Poulové za přednesení Výroční zprávy o činnosti FIM UHK za rok 
2010 a otevřel diskusi k tomuto bodu. 
 
Diskuse: 
Do tabulky č. 11  ‐ Profesoři a docenti  jmenovaní v r. 2010 a nositelé Ph.D. od r. 2010  ‐ bude 
doplněno datum narození Ing. Svobodové.   
 
Ve  složení  Disciplinární  komise  dojde  na  základě  připomínky  Ing.  Malého  k opravě  jeho 
akademického titulu.  
 
Doc.  Janeček  poděkoval  doc.  Poulové  za  přípravu  a  přednesení  Výroční  zprávy  o  činnosti 
a zdůraznil  význam  kvalifikačního  vývoje.  Upozornil  na  poměrně  vysoké  číslo  studijní 
neúspěšnosti. 
 
Doc.  Bureš  vznesl  dotaz,  jakým  způsobem  je  Výroční  zpráva  vyhodnocena  a  jak  poslouží 
pro další  rozvoj  fakulty. Doc.  Janeček  zdůraznil,  že  z bodů Výroční  zprávy  o  činnosti  vychází 
Dlouhodobý  záměr  a  jeho  aktualizace,  kde  je  stanovena  konkrétní  odpovědnost  za  plnění 
jednotlivých bodů. 
 
Doc.  Gavalcová  ocenila  kvalitní  zázemí  pro  realizaci  projektu  REFMAT  v  rámci  ESF  OP  VK, 
kterého  je  koordinátorem.  Uvedla  vyhodnocení  průzkumu,  který  byl  v rámci  projektu 



 

 
 

realizován,  a  který  byl  zaměřen  právě  na  studijní  neúspěšnost,  konkrétně  v předmětech 
s matematickým obsahem.  
 
RNDr. Pražák ukončil diskusi a zahájil hlasování k tomuto bodu. 
 
Hlasování: 8 pro – 0 proti. 
Výroční zpráva o činnosti FIM UHK za rok 2010 byla schválena jednomyslně. 
 
 
Bod č. 3: Zpráva o plnění Aktualizace dlouhodobého záměru FIM 
 
Doc.  Poulová  uvedla,  že  Aktualizace  dlouhodobého  záměru  FIM    vychází  z Dlouhodobého 
záměru  vzdělávací,  vědecké,  výzkumné,  vývojové,  umělecké  a  další  tvůrčí  činnosti  FIM UHK 
na období  2006‐2010  a  Aktualizace  dlouhodobého  záměru  vzdělávací,  vědecké,  výzkumné, 
vývojové, umělecké a další tvůrčí činnosti UHK na rok 2010 .  
 
Zdůraznila zejména body, které se nepodařilo v minulém roce zcela naplnit: 
 
⋅ Usilovat  o  akreditaci  dvouletého  navazujícího  studijního  programu  v  oboru  Ekonomika 

management.  
Žádost o akreditaci byla v roce 2010 podána, avšak neschválena. Fakulta bude o akreditaci 
usilovat i nadále. 
 

⋅ Vytvářet  podmínky  pro  přípravu  nových  e‐předmětů  (e‐learningových  podpůrných 
materiálů) pro studenty prezenční i kombinované formy studia. 
Byly  odloženy  obhajoby  e‐předmětů  z důvodu  přechodu  na  nový  e‐learningový  systém 
Blackboard,jehož provoz je plánován od zimního semestru 2011.  
 

⋅ Připravit  a  organizačně  zabezpečit  výměnné  přednáškové  pobyty  nebo  odborné  stáže 
alespoň 20‐ti pracovníků v rámci programu LLP/ERASMUS. 
V roce  2010  vycestovalo  v rámci  programu  LLP/ERASMUS  10  pracovníků,  důvodem  bylo 
krácení  finančních  prostředků  ze  strany  Národní  agentury  a malý  zájem  o  tyto  pobyty 
a stáže ze strany akademických pracovníků. 
 

⋅ Uspořádat v každém semestru zájezd na divadelní představení pro zaměstnance fakulty.  
Zájezd na divadelní představení se neuskutečnil pro nezájem ze strany zaměstnancůl FIM 
a jejich rodinných příslušníků. 
 

Diskuse:  
Mgr. Kacetl se dotázal ohledně podání žádosti o akreditaci navazujícího studijního programu 
v oboru Ekonomika management.  
Doc.  Janeček:  Žádost  se  v současné  době  připravuje  a  bude  projednána  Akreditační  komisí 
na zasedání  v druhé  polovině  června.  Plánovaný  obor  se  jmenuje  Ekonomika  podniku 
a v případě schválení bude realizován v rámci mimořádného studia FIM.  
 



 

 
 

Doc.  Gavalcová  poznamenala,  že  klesající  zájem  o  stáže  a  pobyty  v rámci  programu 
LLP/ERASMUS mezi akademickými pracovníky je trendem i na ostatních vysokých školách v ČR. 

Hlasování: 8 pro – 0 proti. 
Zpráva o plnění Aktualizace dlouhodobého záměru FIM byla jednomyslně schválena. 
 

Bod č. 4: Výroční zpráva o hospodaření FIM UHK za rok 2010 
 
RNDr. Pražák předal  slovo  tajemnici  fakulty  Ing.  Šrámkové,  která představila Výroční  zprávu 
o hospodaření  za  rok  2010.  Přítomní měli materiál  předem  k dispozici.  Co  se  týče  výnosů, 
Ing. Šrámková  uvedla,  že  v  rámci  příspěvku  na  vzdělávací  činnost  bylo  FIM  profinancováno 
celkem  2093  přepočtených  studentů.  Tzv.  příspěvek MŠMT  A+B  tvořil  celkem  95  mil.  Kč. 
Příspěvek na provoz rektorátních útvarů činil 25,3 mil Kč, fakultě pak po další korekci zůstalo 
70,6 mil. Kč k hospodaření – podrobně viz Výroční zpráva o hospodaření FIM za rok 2010. Mezi 
další  příjmy  patřily  tržby  z  prodeje  služeb  (4,7  mil.  Kč)  Financování  projektů  a  grantů  ze 
státního  rozpočtu dosáhlo výše 15,1 mil. Kč se spoluúčastí  fakulty ve výši  téměř 260 000 Kč.  
V rámci 5 projektů Evropského sociálního fondu bylo v roce 2010 čerpáno celkem 842 084 Kč.  
 
Celkové náklady na vzdělávací činnost včetně činnosti kateder v roce 2010 tvořily 92,3 mil. Kč.  
Fakulta má  vytvořen  fond  odměn,  fond  rezerv,  stipendijní  fond,  fond  rozvoje  investičního 
majetku  sociální  fond. Prostředky  z fondu provozních prostředků poslouží k spolufinancování 
stavby budovy Přírodovědecké fakulty. Celkový hospodářský výsledek FIM činil 518 226,25 Kč. 
 
Doc. Janeček poděkoval Ing. Šrámkové za přednesení Výroční zprávy. 
 
Hlasování: 8 pro – 0 proti. 
Výroční zpráva o hospodaření FIM UHK za rok 2010 byla jednomyslně schválena. 
 
 
Bod č. 5: Rozpočet FIM UHK pro rok 2011 
 
Slova se ujala tajemnice fakulty  Ing. Šrámková. Uvedla, že rozpočet FIM pro rok 2011 vychází 
z rozpočtu  celé  UHK.  V porovnání  s rozpočtem  v roce  2010  došlo  ke  snížení  všech  položek 
rozpočtu.  Rozpočet  je  navržen  s vyrovnanou  bilancí,  kdy  náklady  i  výnosy  jsou  plánovány 
ve výši 95 655 000 Kč.  
 
Diskuse: 
Doc.  Janeček  poděkoval  za  představení  rozpočtu  a  zdůraznil  nutnost  zeštíhlení  fakulty 
a racionalizace  výuky.  Zeštíhlení  by mělo  kopírovat  trend  vývoje  počtu  studentů,  resp.  výši 
dotací.  
 
Hlasování: 8 pro – 0 proti. 
Rozpočet FIM UHK pro rok 2011byl jednomyslně schválen. 
 
Bod č. 6: Studijní a zkušební řád UHK 
 
Do programu 2.  zasedání AS FIM byl  zařazen bod  týkající  se úpravy Studijního a  zkušebního 
řádu UHK; tato úprava byla již předjednána pomocí hlasování per‐rollam, které však ještě není 
schváleno  v  Jednacím  a  volebním  řádu  AS  UHK.  Proto  je  nutné  odhlasovat  tento  bod 



 

 
 

standardním způsobem přítítomnými senátory, kteří byly ze změnami Studijní a zkušební  řád 
UHK předem seznámeni. 
 
Hlasování: 8 pro – 0 proti. 
Rozpočet FIM UHK pro rok 2011byl jednomyslně schválen. 
 
Bod č. 6: Různé 
 
Mgr.  Kozel  vystoupil  s návrhem  na  projednání  znění  Směrnice  č.  1/2009  děkana  Fakulty 
informatiky  a  managementu  Univerzity  Hradec  Králové  doplňující  Studijní  a  zkušební  řád 
Univerzity Hradec  Králové.,  která  se  v článku  17 odkazuje na  Řád pro nakládání  se  školními 
a některými jinými autorskými díly na UHK (výnos rektora č. 4/2009). 
 
Ondřej Košťál vyvolal diskusi ohledně akce Snídaně s děkanem, která je každoročně pořádána 
pro  studenty  fakulty.  Doc.  Janeček  navrhl  odsunutí  akce  do  zimního  semestru,  vzhledem 
k blížícímu se zkouškovému období a klesajícímu zájmu v minulém roce. Přihlášení na událost 
bude možné v dostatečném časovém předstihu prostřednictvím systému ISIT – události. 
 
Alena  Vejsadová  navrhla  možnost  spolupráce  s organizací  AIESEC  při  koordinaci  výjezdů 
do zahraničí, doc. Poulová připustila možnou dohodu o spolupráci v obecnější rovině. 
 
RNDr.  Pražák  oznámil,  že  podklady  k o  hlasování  per‐rollam  byly  předány  AS UHK  a  budou 
projednány na jeho příštím zasedání. 
 
Termín veřejného zasedání Akademické obce byl stanoven na 10. 5. 2011 v 13:00. 
 
RNDr. Pražák se dotázal, jaká je situace ohledně nového e‐learningového systému Blackboard. 
Doc. Poulová oznámila, že se nyní pracuje na přípravě českého pluginu, přístup pro pedagogy 
je  umožněn  z interních  PC  fakulty,  adresu  na  požádání  zašle  Ing.  Weinlich  z ÚIS.  Školení 
k novému systému Blackboard je naplánováno na začátek června. Nový systém bude částečně 
financován  z ESF  projektů  REFIMAT  a  FIMINO,  ostatní  fakulty  UHK  zájem  o  tento  systém 
neprojevily. 
 
RNDr.  Pražák  vznesl  připomínku  ohledně  údržby  učebny  J1  a  zejména  jejího  vybavení 
(interaktivní  tabule  Mimio,  vizualizér,  fixy).  Ing.  Šrámková  vysvětlila  princip  hlášení 
nefunkčnosti zařízení či předmětů v učebnách – nutnost hlásit na Útvar informačních systémů, 
který  následně  požadavek  předá  na  IKM  (Informace,  komunikace  a multimédia,  p.  Busta). 
Jedenkrát za rok se provádí profilace firmou AV Media.  
 
Akce  „Modrá  fakulta daruje krev“ proběhne  celkem ve  čtyřech  termínech v průběhu měsíce 
května. 
 
Doc. Bureš přednesl dotaz k hodnocení vědeckých výsledků na UHK v návaznosti na zveřejnění 
nejlepších vědeckých výsledků pracovníků UHK. Není zveřejněn postup při hodnocení výsledků 
jednotlivých pracovníků, výsledky  jsou  tak netransparentní. Doc. Poulová přislíbila zjistit více 
podrobností a doc. Bureše o nich informovat.    
 
Doc.  Janeček  seznámil senátory se záměrem částečně zpoplatnit předměty Pohybová aktivita 
I  – VI:  a  to  tak,  že  příspěvek  slouží  pro  uhrazení  nákladů  na  provoz  sportovišť,  dále  by  byl 



 

 
 

uhrazen poplatek 200‐300 Kč za zápis do  jednoho semestru v některém předmětu Pohybová 
aktivita  I ‐ VI.  
 
 
Usnesení: 
 
1. AS FIM projednal a schválil: 

‐ Výroční zprávu o činnosti FIM UHK za rok 2010  
‐ Zprávu o plnění aktualizace Dlouhodobého záměru FIM 
‐ Výroční zprávu o hospodaření FIM UHK za rok 2010  
‐ Rozpočet FIM UHK pro rok 2011 
  

2. AS FIM projednal změnu směrnice děkana doplňující Studijní a zkušební řád UHK. 
3. AS FIM projednal návrh změn Studijního a zkušebního řádu FIM. 

Hlasování o usnesení: 8 pro – 0 proti 
Usnesení ze zasedání AS FIM dne 20. 4. 2011 bylo jednomyslně schváleno.  
 
Předseda  AS  FIM  RNDr.  Pražák  poděkoval  všem  přítomným  za  účast  AS  FIM  a ukončil  
2. zasedání AS FIM. 
 
 
 
     
Zapsala: Anna Hovorková          RNDr. Pavel Pražák, Ph.D 
                  předseda AS FIM 


